

i»iawi

MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KETIGA  
PARLIMEN KEDUABELAS  
?rn n

iMVM!

leKt\$lg BK1RT

HARI ISNIN: 25 OKTOBER 2010

NGAN PERUNDANGAN  
YENI MALAYSIA



**ECANBHJN GAN**

**JAWAPAN-JAWAPAN BAGI PERTANYAAN-PERTANYAAN**

**JAWAB LALISAN YANG TIDAK DAFAT BERTAWAB BERTDALAM BEWANG**

**(SOALAN NO. 6, 9 MARI 43 )**

**NGTA: JAWAPAN-JAWAPAN BAGI SOALAN NO. 1 HINGGA 5, 7 DAN 8**

**[RUJUK PENYATA RASMI HANSARD (HANSARD)]**



PISMERITAMUAW PERTAEWAAia\$ BAG! JAWAB U3M5  
DEWAM RAKYAT

PERTAGWAAM : LISAN  
DARfIPADA : PUAM CHONG EWQ [ BUKST MERTA JAM 1  
TARIKH : 25 OCTOBER 2010  
RUJUICAN : 3023

SO ALAN:

Pusm Chong Eng [ Bukit HeBtajsim ] minta MEMTERI DALALii  
MEOERI menyatakan mengapa PDRM antara agensi yang paling  
banyak dibuat aduan di Biro Pengaduan A warn dan apakah langkah-  
langkah untuk menambah baik perkhidmatan PDRM.

JAWAPAN:

Saya mengucapkan terima kasih kepada Ahli Yang Berhormat Bukit  
Mertajam yang mengemukakan pertanyaan.

Tuan Yang Dipertua,

Mengikut statistik daripada Biro Pengaduan Awam, aduan yang diterima  
oleh mereka terhadap Polis Diraja Malaysia (PDRM) adalah sebanyak  
631 aduan bagi tempoh 1 Januari sehingga 11 Oktober tahun ini. Aduan

yang dibuat ini umumnya adalah mengenai tidak puas hati di atas tindakan yang diambil oleh pegawai polis, lewat mengambil tindakan susulan dan memberi maklum balas terhadap aduan yang dibuat, aduan berkaitan kesalahan saman dan kompaun kesalahan trafik dan seterusnya aduan berkaitan dengan salah laku dan salah guna kuasa oleh pegawai polis.

Tuan Yang Dipertua,

Untuk makluman Yang Berhormat dan Dewan Yang Mulia ini, daripada 631 aduan yang diterima, sebanyak 565 aduan atau 89.5% daripadanya telah pun diselesaikan dan bakinya sebanyak 66 aduan bersamaan 10.5% sedang dalam tindakan.

Sehubungan dengan aduan yang dibuat ini, Kementerian Dalam Negeri dan juga PDRM memandang serius terhadap semua aduan tersebut. Lantaran itu beberapa langkah bagi penambahbaikan terhadap perkhidmatan polisi telah dilaksanakan dimana antaranya, ialah

- i) PBAM PIDM.

Pelan ini dilancarkan pada 25 Mac, 2010 dan tujuan perlaksanaannya adalah untuk menjadi panduan kepada semua warga PDRM dalam menjalankan tugas dengan penuh komitmen dan keikhlasan sejajar dengan semangat negara dalam pelaksanaan Pelan Integriti Nasional (PIN) kearah

membentuk sebuah masyarakat yang mempunyai ciri- ciri moral dan etika yang kukuh dengan nilai keagamaan dan kerohanian yang tinggi serta budi pekerti yang luhur. Pelan ini merupakan satu agenda penting ke arah memperkukuhkan integriti dan kesetiaan semua warga PDRM dalam mengutamakan disiplin diri dan seterusnya dapat melaksanakan kewajipan dan kuasa dengan tegas, adil dan berhemah serta mengutamakan hak dan kepentingan masyarakat.

#### 8S) MELAKSANAKAN SISTEM *STAR RATING*

Perlaksanaan sistem ini adalah bagi menjamin peningkatan mutu perkhidmatan PDRM terutama dalam bidang pengurusan, pelaksanaan dasar dan mutu perkhidmatan pelanggan.

#### iii) MELAKSANAKAN SISTEM PENGURUSAN KUALITI

Sistem pengurusan kualiti ini yang dilaksanakan oleh PDRM telah diiktiraf menepati standard piawaian persijilan MS ISO 9001:2000 dalam pengurusan organisasi PDRM seperti berikut:-

- a) Pengurusan trafik di Ibu Pejabat Polis Daerah (IPD) Klang, IPD Petaling Jaya, Ibu Pejabat Polis Kontinjen (IPK) Selangor dan Ibu Pejabat PDRM Bukit Aman;
- b) Pengurusan dan pencapaian kursus di Maktab PDRM Kuala Lumpur;
- c) Pengurusan Siasatan Jenayah kes Seksual, Penganiayaan kanak- kanak, di Bahagian Siasatan Jenayah Seksual/ Penderaan kanak- kanak di IPK Kuala Lumpur dan keganasan

rumah tangga di Bahagian Siasatan Jenayah di IPD Cheras, Kuala Lumpur; dan

- d) Pengurusan Perlucuthakan Harta di bawah Akta Dadah Berbahaya (Perlucuthakan Harta) 1988, di Bahagian Perlucuthakan Harta, Jabatan Siasatan Jenayah Narkotik IPD Johor Bharu Selatan, IPK Johor dan Ibu Pejabat Polis Bukit Aman.

Tuan Yang Dipertua,

Selain daripada tindakan PDRM dalam melaksanakan penambahbaikan terhadap perkhidmatan polis seperti yang saya nyatakan, PDRM dalam meningkatkan imej dan prestasinya, telah juga merumuskan sasaran pencapaian matlamatnya melalui penetapan *Key Performance indicators* (KPI) bagi Ketua Polis Negara (KPN). Tujuan mewujudkan sistem KPI ini adalah seperti berikut:-

- i) mengukur tahap prestasi utama berdasarkan kepada objektif PDRM yang merangkumi penurunan kadar jenayah, peningkatan kadar penyelesaian kes, pembanterasannya jenayah terancang, meningkatkan pembanterasannya bertujuan mengurangkan bekalan dan permintaan dadah dan meningkatkan aktiviti-aktiviti pencegahan jenayah;
- ii) memastikan tahap pencapaian prestasi menepati sasaran yang ditetapkan oleh PDRM iaitu sebanyak 40% dimana lebih tinggi daripada standard Interpol sebanyak 20%



sahaja; dan

- iii) membolehkan satu kajian impak dijalankan bagi mengatasi kelemahan- kelemahan yang telah dikenal pasti secara berterusan.

NO.SOALAN:9

### PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

**PERTANYAAN : JAWAB LISAN**

**DARIPADA : Tuan William @ Nyallau Anak Badak  
[Lubok Antu]**

**TARIKH : 20 Oktober 2010**

#### SOALAN:

Tuan William @ Nyallau Anak Badak [ Lubok Antu ] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan apakah bentuk perancangan untuk memantau kaum Bumiputera Dayak Sarawak dalam RMKe- 10 bagi meningkat dan melibatkan diri dalam perniagaan, perdagangan dan perindustrian di mana mereka yang masih jauh ketinggalan dalam kegiatan ekonomi melalui berniaga dan perdagangan.

#### JAWAPAN:

Antara fokus utama RMKe-10 ialah bagi memastikan semua rakyat Malaysia tidak ketinggalan dan mendapat manfaat daripada pembangunan sosio-ekonomi melalui pendekatan pembangunan Inklusif. Tumpuan akan diberikan kepada kumpulan isi rumah berpendapatan 40% terendah, terutamanya di kalangan masyarakat

minoriti Bumiputera, termasuk Bumiputera Dayak Sarawak.

Bagi memastikan projek dan program dapat memberi impak sepenuhnya kepada masyarakat Bumiputera Dayak Sarawak,

beberapa mekanisme pemantauan projek telah diwujudkan. Antara lain, mekanisme tersebut termasuk MaScrnai Bumiputera Sabah dan Sarawak yang ditubuhkan oleh *Performance Management and Delivery Unit* (PEMANDU). Mekanisme ini diurusetikan oleh Unit Penyelarasan dan Pelaksanaan, Jabatan Perdana Menteri (101 f, JPM). Di samping itu, Jawatankuasa Pemantauan Program Pembangunan RMKe-10 juga diwujudkan di peringkat kementerian dan negeri bagi memantau pelaksanaan projek secara berterusan. Terdapat juga mekanisme yang diwujudkan dengan mengambil kira pandangan dan penglibatan masyarakat tempatan dalam merancang dan melaksanakan program termasuk Jawatankuasa Bersama Pegawai Pembangunan Negeri (8D0) dengan pejabat daerah dan jawatankuasa masyarakat tempatan.



tujuan asuhan rega anak ikan, sistem *Recirculation Aquaculture System* (RA8) uniuk mengitar semula air ternakan bagi peningkatan produktiviti serta penggunaan tangki fiber glass dan *Poly Ethylene* (PE) teiah meningkatkan kadar hidup anak ikan sehingga saiz 3 inci.

Penggunaan *aerotube* yang merupakan alat pengudaraan untuk membekalkan oksigen teilaiut >1i dalam kolam ternakan didapati berkesan meningkatkan kadar tumbesaran benih dengan lebih cepat dan menampung kadar pelepasan benih yang iebih tinggi sekiranya dibandingkan dengan sistem *paddle wheel*. Seiaian itu, penggunaan *aerotube* juga meningkatkan kandungan oksigen terlarut dalam kolam serta tidak rnenghakis dinding dan dasar kolam.

Teknologi kejuruteraan genetik melalui pemilihan baka iurut diaplikasikan bagi meningkatkan pengeluaran serta kualiti yang boleh diperakui. Tilapia GIFT (*Genetic Improvement of Farmed Tilapia*) telah berjaya ditenak dalam skala besar di Tasik Banding, Perak. Jumlah pengeluaran Tilapia GIFT di Tasik Banding pada tahun 2009 adalah sebanyak 364.7 metrik tan dengan nilai mencecah RM2.20 juta. Manakala pengeluaran Tilapia GIFT 2010 sehingga September 2010 adalah sebanyak 220 tan metrik bernilai RM1.10 juta.

Jabatan Perikanan telah memperuntukkan sebanyak RM82.69 juta untuk memajukan industri akuakultur termasuk ternakan ikan air tawar pada tahun 2010. Manakala jumlah peruntukan untuk pembangunan industri akuakultur bagi keseluruhan Rancangan Malaysia Kesepuluh adalah sebanyak RM350 juta.

NO. SOALAN: J

DEWAN RAKYAT PEMBERITAHUAN PERTANYAAN (MISYUARAT  
KETIGA, PENGGAL KETIGA PARLIAN KEDUA BELAS  
(2010)

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : Y.B. DATO' ABDUL MANAN BIN ISMAIL (PAYA  
BESAR)

TARikh : 25 OKTOBER 2010

SOALAN :

Y.B. Dato' Abdul Manan Bin Ismail (Paya Besar) minta PERDANA MENTERI menyatakan isu di mana 70 peratus hotel di Malaysia menggunakan alkohol untuk memastikan makanan tersebut tahan lama, setakat manakah pemantauan oleh pihak JAKIM dalam hal ini, adakah JAKIM bercadang untuk mengubah sistem permohonan sijil halal bagi syarikat yang inginkan sahaja atau mana-mana syarikat yang ingin menjual makanan kepada orang Islam wajib memohon sijil halal dan mengapakah JAKIM tidak mengeluarkan pengesahan haram pada sesuatu produk yang diragui sekadar melaporkan ia tidak berdaftar sahaja di bawah sijil halal.

|

JAWAPAN: (Y.B. AERATOR M&km JEME RAJ.. PATO? SER5

*JAMIL IQIIR BIM HAJI BAHAROSI (B)<sub>3</sub> RIERIER3 DI JABAPR  
PEROARA CENTERS )*

Rush An^j di-Pertua,

Until s nakluman Al ;li Yang Perlic-rrnat, ceiap pemegang sijil habi Jabatan ;  
'emajusri Islam Malaysia (JAJRMyjabstan Agama A Am  
Negeri (JAIN) akan dipantau sekurang-kurangnya dua kali  
sepanjang tempoh sah sijil. Ini iermasuk meiakukan pemantauan terhadap bahan  
dan ramuan yang digunakan di dapur-dapur hotel  
yang telah rmendapat sijil halal dari JAKIM/JAIN. Bagi industri yang berisikotinggi,  
pemantauan dilakukan dengan iebih kerap bagi  
memastikan pihak industri sentiasa mematuhi piawaian halal.  
Selain pemantauan secara berkala, pihak JAKIM turut meiakukan pemantauan  
dan penguatkuasaan berdasarkan aduan yang  
diterima dari orang awam. Sekiranya didapati hotel tersebut tidak  
mematuhi piawaian halal yang ditetapkan, JAKIM akan mengambil tindakan  
dengan menggantung atau menarik balik sijil pengesahan halal hotel tersebut.  
Selain itu, JAKIM dan JAIN dengan kerjasama KPDNKK sentiasa meiakukan  
pemantauan dan penguatkuasaan terhadap hotel yang bukan pemegang sijil  
halal. Hotel yang didapati meianggar piawaian haSal dalam penyediaan makanan  
kepada orang Islamakan diambil tindakandi bawah peruntukan

Akta

Perihal Dagangan (APD )1972.

Pada masa ini, JAKIM belum bercadang mengubah sistem permohonan sijil  
halal sedia ada dan permohonan sijil halal adalah terbuka serta bersifat  
sukarela. Namun begitu, Kerajaan sedang diperingkat akhir untuk meminda

Akta Perihal Dagangan (APD) 1972 yang akan dibentangkan oleh KPDNKK di dewan ini, dimana setiap permohonan sijil halal mestilah melalui JAKIM dan JAIN sahaja. Dengan pelaksanaan ini, Kerajaan yakin bahawa semua pengusaha premis makanan yang mempunyai sijil halal akan dapat dipastikan kesahihan status halalnya dan pemantauan dapat dilaksanakan dengan lebih berkesan kepada pengusaha-pengusaha ini.

Mengenai pengesanan haram kepada produk, ianya adalah di luar skop dan bidang kuasa yang diperuntukkan kepada JAKIM. Namun begitu, JAKIM/JAIN dan KPDNKK tetap mengambil tindakan ke atas pemegang sijil halal Malaysia seperti menarik dan menggantung sijil halal sekiranya mereka gagal mematuhi prosedur dan status piawaian halal yang telah ditetapkan. Ini termasuk di dalam kes produk yang diragui status halalnya.

Sekian, terima kasih.

**PELIBERITAKUAM PERTALIAFAAM DEWAN RAKYAT JAWAPAW OLEH Y.IS. DAW  
SRI LSOW T1QMO LAB MENTERS KESIHATAN MALAYSIA**

**PERYAHYAAH : LISAN  
DARIPADA : DR. LEE L'OOHCE-3YF.  
[QOPEMG 3  
TAREKH : 25 OKTOBER2010  
SOALAN :**

**Dr. Lee Boon Chye (Gopeng) minta MENTERI KESIHATAN menyatakan jumlah pesakit yang dijangkiti "kuman super" dan apakah langkah diambil oleh Kementerian**



untuk mengawal kuman ini daripada merebak.

**Tuan Yang Di Pertua,**

Saya memohon untuk menjawab pertanyaan ini secara bersekali bersama-sama dengan dua soalan yang lain yang menyentuh isu berkaitan bakteria '*superbug NDM-1*' \n\ daripada YB Lanang bertarikh 23 November 2010 dan YB Sabak Bernam bertarikh 15 Disember 2010.

Kuman '*superbug*' mula dikesan pada tahun 2008 dari seorang pesakit yang berasal dari **India** berstatus warganegara Sweden yang telah menjalani rawatan perubatan di salah satu hospital di New Delhi, India. Rentetan daripada itu lebih banyak kes melibatkan '*super bug*' mula direkodkan di seluruh dunia atau secara lebih spesifik di India, Pakistan, dan United Kingdom.

Berikutan dengan itu Kementerian Kesihatan Malaysia telah menjalankan langkah berjaga-jaga bagi mengesan kes jangkitan yang melibatkan bakteria ini dengan mengarahkan pihak Institut Penyelidikan Perubatan (IMR) menjalankan ujian bagi mengenal-pasti serta pengesanan bakteria membawa gen NDM-1. Langkah pengawasan (*surveillance*) telah dimulakan dimana semua hospital di seluruh Malaysia telah diarahkan untuk menghantar sampel bakteria yang menunjukkan corak rintangan tinggi terhadap kebanyakan antibiotik yang diuji kepada IMR untuk ujian lanjut.

Sehingga bulan September 2010, hanya terdapat satu kes positif gen NDM-1 yang dikesan. Setelah diselidik dengan lebih mendalam, didapati kes ini adalah melibatkan kes '*colonization*' yang bermakna pesakit tidak mendapat jangkitan daripada bakteria ini, tetapi hanya merupakan pembawa bakteria ini. Tindakan susulan terhadap kes ini telah dijalankan, dan ujian lanjut menunjukkan kes ini tidak lagi dikolonisasi (*colonised*) oleh bakteria tersebut.

Secara umumnya pesakit-pesakit yang disyaki terlibat mempunyai jangkitan bakteria '*superbug*' akan diletakkan di bawah pengawasan unit kawalan infeksi

hospital bagi memastikan agar bakteria ini tidak akan disebarkan dari pesakit terlibat kepada sama ada pesakit lain atau kakitangan kesihatan yang bertugas agar masalah ini dapat dikawal pada peringkat awal.

Bagi memastikan penggunaan antibiotik tidak digunakan dengan sewenang-wenangnya, Garispanduan Penggunaan Antibiotik di Hospital dan Klinik Kesihatan telah dikeluarkan oleh Kementerian Kesihatan untuk dijadikan panduan oleh semua Pegawai Perubatan di hospital dan klinik kesihatan di bawah Kementerian Kesihatan. Penggunaan antibiotik juga diawasi oleh Bahagian Perkhidmatan Farmasi. Selain itu, penggunaan antibiotik dan rintangan terhadap antibiotik juga diawasi oleh Jawatankuasa Kawalan Infeksi dan Antibiotik Kebangsaan yang dipengerusikan oleh Ketua Pengarah Kesihatan.

PE^SERIJAHO

perxaaaaaa : imm  
 D API! PAD A : ' AB. TAM ml LW-)' AAA Ot'-JQ AA TING  
 (AOLAU)  
 AAAIICA ; 25.10.2010

**SOALAN:**

Y.B. TAN SRI DATO' SERS ONO KA TING [ KULAS ] minta Menteri Pelajaran menyatakan sama ada SJKC baru akan dibina di atas tanah rizab sekolah sesebuah kawasan pembangunan yang besar di bawah RMK-10 dan berapa buah SJKC baru yang bakal dibina,

**JAWAPAN**

Tuan Yang DiPertua,

Adalah menjadi tanggungjawab Kementerian Peajaran Malaysia (KPM) untuk menyediakan kemudahan pendidikan kepada semua tanpa mengira kaum dan agama di negara ini. Pada dasarnya semua sekolah Kerajaan sama ada Sekolah Kebangsaan (SK), SJKC dan SJKT akan dibina di atas tanah rizab sekolah atau rizab pendidikan, Walau bagaimanapun, berikutan peruntukan yang terhad dan keperluan-keperluan lain yang lebih mendesak melibatkan sekolah-sekolah daif di pedalaman yang memerlukan pembelaan yang sewajarnya menyebabkan Kerajaan mempertimbangkan sewajarnya pembinaan sekolah-sekolah baru. Sementara itu, bagi SJK bantuan Kerajaan adalah menjadi tanggungjawab pihak Lembaga Pengeloa Sekolah (LPS) dan sekolah tersebut mencari tapak dan membina bangunan sendiri apabila mereka memohon untuk berpindah ke tapak baru.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, projek-projek di bawah RMKe-10 yang melibatkan pembinaan baru serta ubahsuai naiktaraf bagi semua jenis sekolah masih di peringkat penelitian terakhir Unit Perancang Ekonomi.

R)m 35

SOALAN 14

IT  
LW,

AIHIJAM PIERTANYAAN *DEW AMPAKYAI*

PERIANYAAN

U8AM

DAPJPADA

Y.EL TUAN SIANSKAVASAOASi A/L

SUNDARAH [ KAPAIR I

TAERSKH

25 ©OCTOBER 2010

SOALAN

MemSnfa HENTERQ PELANC0W8AW

Bneoyatakao:

Berapakah jumlah perbelanjaan delegasi Kemenferian untuk mempromosi pelancongan di luar negara sepanjang tahun 2009 dan 2010.

## JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Mengikut laporan *United Nations of World Tourism Organization* (UNWTO), jumlah kedatangan pelancong seluruh dunia pada tahun **2009** telah mencatatkan **penurunan 4.2 peratus** iaitu seramai **880 juta** pelancong dengan jumlah pendapatan bagi sektor pelancongan seluruh dunia turut **menurun kepada 5.7 peratus** iaitu **USD852 billion**. Pada tahun **2009**, industri sektor pelancongan seluruh dunia menghadapi trend menurun. Oleh yang demikian, bagi menarik pelancong asing untuk terus datang ke Malaysia, kita perlu menjalankan promosi secara mampan.

Tuan 'fang di-Pertua,

Hasii 'laiipada usaha prnmosi van;.! b^fcnj^an, iutnlah peEanr.ijng asing ke Malaysia telah yiiWiimgkat selbann/alk \$,-.2 pccratys iaitu 16.18 jifta orang pelancong asing bagi tempoh i Januari hingga Ogos 2010 berbanding tempoh yang sama pada tahun 2009 iaitu seramai 15.38 jufa orang pelancong asing. Malah pada tahun 2009, jumlah pelancong asing ke Malaysia juga telah meningkat sebaoyak 7.2 perafys iaitu 23.65 juta orang pelancong asing berbanding tempoh yang sama pada tahun 2008 iaitu seramai 22.05 juta orang pelancong asing. Ini merupakan pencapaian yang amat baik dengan jumlah perbelanjaan sebanyak RM1.67 juta pada tahun 2009 dan RM1.58 juta bagi tempoh Januari sehingga Oktober 2010 bagi delegasi Kementerian untuk mempromosi pelancongan di luar negara.

NO. SOALAN: 15  
PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN  
DARI PADA  
TARIKH

LISAN  
DATUK JUSLIE BIN AJIROL [Libaran] 25 OKTOBER  
2010 (ISNIN)

SOALAN :

DATUK JUSLIE BIN AJIROL [Libaran ] minta PERDANA MENTERI menyatakan apakah benar realiti dalam negara seperti apa yang telah digambarkan dalam keluaran khas pertama Negara-negara Terbaik dalam majalah Newsweek yang menyenaraikan Malaysia berada di ranking ke-37 dari segi penyediaan ekonomi, politik, pendidikan, kesihatan dan kualiti hidup di dunia.

JAWAPAN:

Menurut laporan "*The World's Best Countries*", yang pertama kali dijalankan oleh *Newsweek*, Malaysia berada di kedudukan ke-37 daripada sejumlah 100 negara terbaik di dunia. Kajian ini menunjukkan kedudukan negara dalam menyediakan suasana kehidupan yang selesa dan terbaik dari segi kesihatan, keselamatan, kekayaan dan kualiti hidup. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Finland berada pada kedudukan tertinggi sebagai negara terbaik di dunia, diikuti oleh Switzerland dan Sweden. Di rantau ASEAN, Malaysia berada di kedudukan kedua terbaik iaitu selepas Singapura (di kedudukan ke-20) dan lebih baik berbanding Thailand (ke-58), Filipina (ke-63), Indonesia (ke- 73) dan Vietnam (ke-81).



Malaysia berada di kedudukan ke-6 dalam kumpulan negara berpendapatan sederhana, Malaysia menduduki tempat pertama

dalam daya saing ekonomi. dan di kedudukan ke-0 dalam pendidikan. kategori penduduk sederhana hingga tinggi, Malaysia jua menduduki kedudukan yang baik di tangga ke-1 dalam kumpulan negara berpendapatan sederhana. 25 negara.

Dalam menyediakan laporan ini, lima indikator utama telah digunakan sebagai tanda aras iaitu; pendidikan, kesihatan, kualiti hidup, daya saing ekonomi dan persekitaran politik di mana data diperolehi daripada pelbagai agensi antarabangsa seperti *World Health Organization, Global Insight, WEF Global Competitiveness Report, McKinsey Global Institute, Economic Intelligent Unit (EIU), The World Bank* dan sebagainya. Selain itu, metodologi yang digunakan adalah konsisten sebagai mana yang digunakan oleh agensi-agensi antarabangsa.

Menurut laporan, sumbangan utama kepada kedudukan Malaysia adalah daya saing ekonomi (kedudukan ke-14). Ini adalah berikutan usaha kerajaan dalam memudahkan prosedur menjalankan pemiagaan dan sistem penyampaian kerajaan, yang antara lain telah dilaksanakan melalui inisiatif Pasukan Petugas Khas Pemudahcara Perniagaan (PEMUDAM). Walau bagaimanapun masih terdapat ruang untuk penambahbaikan terutamanya dalam sektor pendidikan (kedudukan ke-36), kesihatan (kedudukan ke-52), kualiti hidup (kedudukan ke-43) dan persekitaran politik (kedudukan ke-54).

Memandangkan laporan ini dihasilkan berdasarkan data daripada pelbagai sumber agensi antarabangsa dan menggunakan metodologi yang konsisten dengan agensi antarabangsa, ia boleh dijadikan sebagai salah satu bahan rujukan untuk menilai tahap daya saing negara. Hasil daripada kajian ini, jelas

menunjukkan bahawa Malaysia mempunyai potensi sebagai salah satu destinasi negara terbaik di dunia. Keputusan ini juga disokong oleh agensi antarabangsa yang lain seperti laporan *World Competitiveness Yearbook* oleh *Institute Management Development* di mana kedudukan Malaysia adalah pada tangga ke-10 daripada sejumlah 58 negara pada tahun 2010, kedudukan Malaysia pada tangga ke-23 daripada sejumlah 183 negara pada tahun 2010 dalam laporan *Cost of Doing Business 2010* oleh *The World Bank* dan kedudukan Malaysia pada tangga ke-26 daripada sejumlah 139 negara pada tahun 2010 dalam laporan *Global Competitiveness Report* oleh *World Economic Forum*.

MG.S0ALAM:

**PBPiimYMM : USAM**

DM&PMtA : YJY IWJMi RJ3AH PT 8ALLEP pCUAMTAWJ)

TARim : 25 OCTOBER 2010 (MMMj

SO ALm:

Y.B. Hajah PuziaEi bt Saileh (Kuanten) minta PERDANA MENTERI menyatakan jumlah warga Malaysia yang gaji bulanannya berada di bawah RM700, antara RM700 hingga RM1,0G0, antara RM1.000 hingga RM1,500, antara RM 1,500 hingga RM2,000 dan RM2,00Q ke atas.

JAWAPAM:

Sumber utama maklumat yang digunakan dalam mengukur pendapatan isi rumah penduduk di negara ini adalah berdasarkan kepada Penyiasatan Pendapatan Isi Rumah (HIS). HIS dijalankan dua

setengah tahun sekali untuk tujuan perancangan, iaitu bagi penyediaan rancangan Malaysia lima tahun dan kajian separuh penggal, rancangan Malaysia lima tahun.

Berdasarkan kepada HIS 2009, anggaran bilangan dan peratus taburan isi rumah warganegara yang mempunyai gaji bulanan mengikut pecahan kelas pendapatan adalah seperti di dalam jadual di bawah:

Anggaran bilangan dan peratus taburan isi rumah warganegara mengikut pecahan kelas pendapatan, Malaysia, 2009

Kelas pendapatan (RM)	Gaji	
	Bil. isi rumah ('000)	% Taburan
<700	42.2	0.9
700 - 999	113.1	2.4
1,000-1,499	481.6	10.4
1,500-1,999	489.1	10.5
>=2,000	3,524.6	75.8
Jumlah	4,650.6	100.0

MO, SOALAM: 17

#### PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PEETAMYAAYI : [ljSAIrl

[YMPABA i YJi,, DATUM HAJE YUSOFF BM HA.J 11AHAL

TAP1YH! : 2S OGCTOBER201(1 (BSWIM)

SOALAM :

**NO. AUM : 19**

Y.B., Datuk Haji Yusoff bin Haip Bin Abdullah [ Lsibusni 3 rinta PE1RDAMA CENTER! menyatakan apakah terdapat skim oleh Petroleum Nasional Berhad (PETRONAS) yang beroperasi di Hub Minyak & Gas Labuan di dalam pengagihan kontrak kerja dan pembekalan kepada syarikat tempatan untuk turut sama bergiat di dalam industri minyak & gas di Labuan khususnya.

JAWAPAM:

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, PETRONAS sentiasa membuka peluang kepada syarikat-syarikat tempatan termasuk perusahaan kecil dan sederhana (SME) yang memenuhi syarat-syarat yang ditetapkan untuk terlibat di dalam sektor minyak dan gas. Di antara program yang dilaksanakan oleh PETRONAS ialah Program Pembangunan Vendor (VDP) yang terbuka kepada syarikat-syarikat tempatan termasuk di Labuan, yang berminat dan memenuhi kriteria-kriteria yang telah ditetapkan.

NO. AUP

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN  
DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN	LISAN
DARIPADA	DR. RAMASAMY A/L PALANISAMY [ BATU KAWAN ]
TARIKH	25 OKTOBER 2010
RUJUKAN	3022

SOALAN:

Dr. Ramasamy a/l Palanisamy [ Batu Kawan ] minta MENTERI DALAM NEGERI menyatakan apakah tindakan-tindakan yang akan diambil terhadap anasir-anasir yang mencetuskan isu keagamaan sensitif dengan memfitnah YAB. Lim Guan Eng, Ketua Menteri Pulau Pinang menyembelih lembu korban melalui gambar palsu serta penggunaan namanya menggantikan nama Yang Di-Pertuan Agong dalam khuibah Jumaat.

JAYMPYYJ

NO. AUM : 19

Tuan Yanf; Dipertua,

Saya mengucapkan terirna kasih kepada Ahii Vang Berhormai Baoj Kawan yang rnengemukakan pertanyaan.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat dan dewan yang mulia ini, Kementerian memandang serius terhadap sebarang isu sensitif yang boleh membawa kepada ketidakstabilan serta mengancam keamanan negara seperti isu sensitiviti keagamaan dasi fitnah.

Dalam ha! ini saya menasihatkan kepada Yang Berhormat untuk membual laporan polis bagi membolehkan siasaian dilakukan.

INPUT PEMBERITAHU PERTANYAAN  
DEWAN RAKYAT

Pertanyaan           PERTANYAAN LISAN  
Daripada             Dato' Paduka Abuu Bakar bin Taib  
                          [Langkawi ]  
Tarikh Menjawab   25 Oktober 2010 [ Isnin ]  
Soalan                [No. 19]

Dato' Paduka Abu Bakar Bin Taib [ Langkawi ] minta MENTERI  
PERUSAHAAN PERLADANGAN DAN KOMODITI menyatakan

- (a) adakah RSPO merupakan satu halangan untuk menyekat  
pengeksporan minyak kelapa sawit ke negara Eropah dan  
Amerika Utara; dan
- (b) adakah Malaysia bersedia dan berjaya melawan kempen anti  
minyak sawit yang terdapat di Eropah.

Tuan Yang Dipertua,

*FZoundtabls on Sustainable Raim Oil (R&PQ)* ysncj difubuhkcTiH pada falvm 2004 m^rujXikan satu inisiatif *busings to business* yang merupakan pendekfften *multi stakeholder*.-: Yigi pelaks^nuan j.iawaiam yang boleh digurtapakai secara global nntuk pengeluaran minyak sawii mampan. Ia dianggotai oleh para pengeluar minyak sawit, pembeli, institusi kewangan, dan Badan-badan Bukan Kerajaan.

Piawaiam yang difetapkan di bawah RSPO tidak menyekat aktiviti pengeksportan minyak sawit ke luar negara, terutamanya ke negara-negara Eropah dan Amerika Utara. Ini adalah memandangkan pensijilan minyak sawit mampan di bawah RSPO menyediakan kelebihan bersaing dan memenuhi perrnintaan para pengguna minyak sawit berkenaan bagi penghasilan minyak sawit mampan.

Tuan Yang Dipertua,

Berhubung dengan kempen anti minyak sawit, Kementerian bersama-sama dengan Lembaga Minyak Sawit Malaysia dan Majlis Minyak Sawit Malaysia felahpun melaksanakan secara berterusan aktiviti-aktiviti untuk menanganinya. Ini termasuk:

- i. menyediakan peruntukan sebanyak RM20 juta untuk aktiviti-aktiviti pemuliharaan di bawah *Malaysian Palm Oil Wildlife Conservation Fund*. Dana ini merupakan sumbangan Kerajaan dan sektor swasta;
- ii. menganjurkan lawatan sambil belajar ke Malaysia untuk Perwakilan Kesatuan Eropah dan Ahli-ahli Parlimen Kesatuan Eropah. Penganjuran lawatan yang bermula semenjak tahun



2007 ini bertujuan untuk berbincang dan bertukar-tukar pendapat dalam menangani isu kemampanan industri sawit. Sehingga kini, seramai 17 orang peserta telah menyertai lawatan ini;

- iii. penganjuran program familiarisasi untuk media asing semenjak tahun 2006. Sehingga kini, seramai 24 orang ahli media asing telah menyertai program ini;
- iv. menjadualkan Misi Bersama Malaysia - Indonesia ke Eropah untuk menangani kempen anti minyak sawit;
- v. menubuhkan Pasukan Petugas Malaysia - Indonesia Bagi Meningkatkan Imej Minyak Sawit. Pasukan ini yang dianggotai oleh pegawai-pegawai kanan dan wakil industri sawit kedua-dua buah negara bertujuan untuk memantau isu-isu negatif berkaitan industri sawit dan melaksanakan pelan-pelan tindakan bersesuaian untuk memperkukuhkan imej minyak sawit. Ini memandangkan kedua-dua negara mengeluarkan hampir 90 peratus daripada minyak sawit dunia.

IMCXAOP : -2^

**PEKERITAHUAM PERTA52YAAS2 BAC32 JAWAB *US AM*  
*DEW AM* RAKYAT**

PERTAMYAAM : LISAN  
DARIPADA : TUAN GWO-BURNE LOH | KELAMA JAYA |  
TARIKH : 25 OKTOBER 2010  
RUJUKAM : 3223

SOALAW:

Tuan 6w®~Bume Loh [ KeSama Jaya | msnta MEMTERi DALAM NEGERI menyatakan sama ada ISA, EO dan DDA akan dipinda/dimansuh berdasarkan kepada laporan dan cadangan daripada Working Group on Arbitrary Detention (WGAD) yang melawat Malaysia pada 18 Jun 2010.

**JAWAPAN:**

Tuan Yang Di-Pertua,

Saya mengucapkan terima kasih kepada Ahli Yang Berhormat yang mengemukakan soalan.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kementerian Dalam Negeri sedang dalam proses kajian terhadap Akta Keselamatan Dalam Negeri 1960 (ISA), Ordinan Darurat (Ketenteraman Awam & Mencegah Jenayah) 1969 dan Akta Dadah Berbahaya (Langkah- Langkah pencegahan Khas) 1985.

Dalam hubungan ini, Kementerian telahpun sedia mengambil kira isu- isu berkaitan Tahanan Tanpa Bicara sebelum sesi lawatan *Working Group on Arbitrary Detention* (WGAD) melalui proses *public engagement* dan *focus group* bersama Badan- Badan Bukan Kerajaan (NGO'S) serta ahli- ahli akademik.

Berdasarkan sesi- sesi tersebut, Kementerian telah mengenalpasti lima (5) perkara pokok yang telah dibangkitkan iaitu Kuasa- Kuasa Menteri, Tempoh Tahanan, Hak- Hak dan Layanan Terhadap Orang

Tahanan, Ku?sa Polis dan Tahanan Tan pa Bicans sebagai asas pertimbangan bagi cadangan pindaan akfcv akfa tesaabiti

If nan '/ann i<sup>1</sup> Mpr;rma;

Berdasarkan suasana dan lantiskap negara yang berlatabelakangkart kehidupan masyarakat berbilang kaum, agama dan adaf resarn, adalah penting bagi Kerajaan untuk memastikan bahawa keselamatan negara serta keharmonian dan kesejahteraan rakyat dapat terus dikekalkan. Penggunaan undang- undang pencegahan ini juga terbukti dapat membantu mengurangkan serta menghindarkan kegiatan jenayah yang boleh menggugat ketenteraman awam.

Justeru itu, cadangan pindaan undang- undang pencegahan adalah perlu bagi memastikan peiaksanaannya menjadi lebih teratur dan efektif bagi menangani masalah jenayah dan pengedaran dadah di Malaysia yang semakin membimbangkan dan dapat memelihara hak asasi orang yang ditahan dan juga untuk mengelakkan sebarang penyaSahgunaan kuasa di dalam melaksanakan undang- undang pencegahan ini.

SOALAN NO. 21

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT PERTANYAAN :

JAWAB LISAN

**DARIPADA : YB PUAN HAJAH NANCY BINTI HAJI SHUKRI  
(BN) (BATANG SADONG)**

**TARIKH : 25 OKTOBER 2010 (ISNIN)**

**SOALAN:**

**YB Puan Hajah Nancy binti Haji Shukri (BN) (Batang Sadong) minta MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT menyatakan apakah tindakan Kementerian berhubung dengan kes pembuangan bayi, misalnya adakah kajian dijalankan ke atas mereka yang terlibat dalam pembuangan bayi dan apakah keputusan Kementerian terhadap hasil kajian berkenaan.**

**JAWAPAN :**

Tuan Yang Di-Pertua,

Kementerian Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat telah mengambil beberapa tindakan berhubung kes pembuangan bayi melalui pewujudan **Talian Nur 15999** pada 5 Disember 2007 bagi memberi kemudahan kepada masyarakat untuk membuat laporan jika mendapati kanak-kanak dalam keadaan yang mencurigakan atau tidak berada dalam pengawasan ibu bapa atau penjaga.

Selain itu, KPWKM bersama-sama dengan akhbar Utusan Malaysia, Astro dan Persatuan Karyawan melalui kempen "KAMI PRIHATIN" berusaha meningkatkan kesedaran masyarakat dan adalah menjadi harapan Kementerian agar banyak lagi inisiatif dilaksanakan oleh sektor korporat dan anggota masyarakat untuk meningkatkan kesedaran bagi membendung gejala ini.

Kementerian juga melalui Lembaga Penduduk dan Pembangunan Keluarga Negara (LPPKN) telah menjalankan satu kajian, dengan izin, '*Study on Safe Haven for Babies*' pada bulan Ogos 2006 hingga *10/1/2007*. Hasil daripada kajian yang dilaksanakan mendapati bahawa pusat perlindungan perlu disediakan.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, KPWKM telah mewujudkan 6 buah institusi sejak tahun 1975 lagi bagi memberi perlindungan kepada wanita mengandung luar nikah, kanak-kanak dan bayi yang dibuang. Kemudahan-kemudahan di institusi-institusi berkenaan sentiasa dipertingkatkan dari semasa ke semasa.

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN  
DARIPADA  
TARIKH  
SOALAN

LISAN

TUAN HAJI AB AZIZ BIN AB KADIR (KETEREH) 25

OKTOBER 2010 (ISNIN)

TUAN HAJI AB AZIZ BIN AB KADIR minta MENTERI

**PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS  
TANI** menyatakan:

Apakah usaha khusus Kerajaan bagi mencapai hasrat pengeluaran beras melebihi 70 peratus keperluan negara dicapai pada tahun 2015. Berikan statistik pengeluaran semenjak 2005 dan anggaran pengeluaran untuk 5 tahun akan datang.

**JAWAPAN**

Tuan Yang Dipertua,

Untuk Makluman Ahli Yang Berhormat,

Tahap Sara Diri (SSL) dalam pengeluaran beras di Malaysia pada masa ini adalah masih pada tahap 70%. Bagi menampung ketidakcukupan 30% beras, Kerajaan melalui BERNAS mengimport dari luar negara. Negara belum lagi mampu mencapai SSL 100% menjelang tahun 2015 kerana jumlah pengeluaran beras masih tidak dapat menampung penggunaan beras dalam negara. Pengeluaran padi tidak dapat mencapai SSL 100% disebabkan faktor-faktor seperti berikut:

- (i) kemudahan infrastruktur pengairan dan saliran di kawasan tanaman padi masih rendah yang menyebabkan bekalan air tidak mencukupi;
- (ii) masalah kesuburan tanah;
- (iii) serangan penyakit dan bencana alam;

## SOALAN NO. 23

- (iv) sikap petani yang masih belum berubah; dan
- (v) kedatangan lamai pendatang asing menyebabkan pengguna beras bertambah.

Bagi meningkatkan pengeluaran beras, Kerajaan melaksanakan langkah-langkah seperti berikut:

(a) Langkah jangka masa pendek

- (i) meratakan tanah sawah dan memperbaiki saluran air;
- (ii) membina batas-batas ladang;
- (iii) memperbaiki pintu kawalan air;
- (iv) meningkatkan kesuburan dan kemasamaan tanah;
- (v) kawalan makhluk perosak dengan bekalan racun dan bahan kimia;
- (vi) mengadakan majlis penerangan dan dialog dengan petani-petani bertujuan memberi galakan untuk mengamalkan pertanian secara tepat (*precision farming*) untuk meningkatkan hasil padi; dan
- (vii) pemberian subsidi dan insentif kepada petani-petani

(b) Langkah jangka masa panjang

- (i) pembinaan empangan seperti projek Besut Barrage di IADA KETARA dan empangan PEDDA di Terengganu;
- (ii) menaiktaraf kemudahan infrastruktur pengairan dan saliran;
- (iii) pembinaan ban-ban penghalang banjir dan jalan-jalan ladang untuk kecekapan pengurusan ladang; dan
- (iv) memperkenalkan varieti baru padi yang tahan rintangan penyakit dan cuaca dan mengeluarkan hasil yang tinggi.

Melalui program-program yang dilaksanakan, jumlah pengeluaran padi telah mencatatkan peningkatan daripada 2.353 juta MT pada tahun 2008 kepada 2.46 juta MT pada tahun 2009. Pada tahun 2010 ia dijangka sebanyak 2.5 juta MT.



**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT JAWAPAN OLEH Y.B. DATO' SRI  
LIOW TIONG LAI MENTERI KESIHATAN MALAYSIA**

**PERTANYAAN** : **LISAN**  
**DARIPADA :** **TUAN DING KUONG HUNG**  
**[ SARIKEI ]**  
**TARIKH** : **25 OKTOBER 2010**  
**SOALAN** :

**Tuan Ding Kuong Hiing (Sarikei) minta MENTERI KESIHATAN menyatakan**

- (a) Sejauh manakah pencapaian pihak Kementerian mengatasi masalah penyakit AIDS di Negara ini; dan
- (b) Nyatakan juga jumlah kes, perubatan dan perbelanjaan mengikut negeri dari tahun 2001 hingga sekarang di Negara ini.

**Tuan Yang Di Pertua,**

Malaysia telah menetapkan di dalam Matlamat Pembangunan Millenium (*Millenium Development Goal - MDG*) untuk menurunkan kadar jangkitan HIV baru dari 21,7 bagi setiap 100,000 penduduk pada tahun 2000 kepada 11 bagi setiap 100,000 penduduk menjelang tahun 2015. Pelbagai usaha telah dan sedang dilaksanakan. Hasil daripada usaha-usaha tersebut, Negara telah dapat menurunkan kadar jangkitan HIV baru kepada 10.8 bagi setiap 100,000 penduduk pada akhir 2009. Ini bermakna Kerajaan telah berjaya mencapai sasaran MDG enam tahun lebih awal daripada tarikh sasaran 2015. Bagi memastikan kejayaan yang telah dicapai ini berterusan serta lebih bermakna, Kerajaan sedang merangka Pelan Strategik Kebangsaan bagi AIDS yang baru bagi tahun 2011 - 2015.

## Tuan YtSiCij toj Parti! a,

Sehingga akhir tahun 2009, bilangan kumulatif kes HIV telah dilaporkan kepada Kementerian Kesihatan Malaysia adalah sebanyak 7,710. Pecahan kes mengikut negeri pula adalah seperti berikut : Perlis (1,175), Kedah (5,784), Perak (5,719), Pulau Pinang (3,514), Selangor (3,514), WP Kuala Lumpur (3,514), Negeri Sembilan (8,115), Melaka (2,687), Johor (1,000), Pahang (9,030), Terengganu (8,269), Kelantan (1,000) -L'arawak (1,000) dan Sabah (971).

Pada tahun 2009, Kerajaan telah memberikan rawatan kepada 9,962 orang yang layak diberikan rawatan antiretroviral dengan perbelanjaan rawatan serai ujian- ujian yang berkaitan adalah sebanyak RM 32.5 juta setahun. Semenjak tahun 1993 hingga tahun 2010 (17 tahun) sebanyak RM248.5 juta telah dibelanjakan bagi rawatan dan perubatan pesakit AIDS di negara ini, iaitu sebanyak RM4 juta mulai tahun 1993 - 1997, meningkat kepada RM9 juta setahun pada tahun 1998 - 2002 dan ditambah lagi kepada RM19 juta setahun bagi 2003 - 2004. Menyedari bahawa ramai lagi yang memerlukan rawatan serta ujian-ujian yang berkaitan, peruntukan ini ditambah kepada RM28 juta pada tahun 2005. Mulai tahun 2006, hingga kini, sebanyak RM32.5 juta setahun telah dibelanjakan bagi tujuan tersebut.

### PEMBERITAHU PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN  
DARIPADA : YB TUAN ZULKIFLI BIN NOORDIN  
(KULIM BANDAR BARU)  
TARIKH : 25.10.2010  
(ISNIN)

#### SOALAN:

Minta MENTERI PERTAHANAN menyatakan

- a) mengapakah Kapten (B) Mukhtiar Singh dinafikan menerima pencen sedangkan beliau telah banyak berjasa dan berkorban nyawa menjaga keselamatan negara seperti yang dilaporkan di dalam akhbar *The Star* bertarikh 18 September 2010; dan

- b) sebagai alternatif, adakah Kerajaan bercadang memberikan anugerah Pingat Gagah Berani kepada Kapten Mukhtiar Singh untuk menerima elaun bulanan yang ditetapkan.

Jawapan:

Tuan Yang di-Pertua,

Kapten (B) Mukhtiar Singh (60135) telah memulakan perkhidmatan dengan Angkatan Tentera Malaysia (ATM) dalam Askar Wataniah sebagai *Permanent Staff Instructor* selama 8 tahun, 5 bulan dan 27 hari.

Selepas itu, beliau telah diserapkan ke dalam Ang[safari Tetap sebagai Pegawai Tauliah Jangka Pendek (TJP) selama 8 fcaEcuns,, 3-^ufen dan '51:?' tiel Seliau telah menamatkan perkhidmatan TJPnya pada 12 'km

Mengikif>: peraturan syarat-syarat perkhidmatan .ATM yang berkuatkuasa pada ketika itu, Kapten (IS) Piiuikhtlar Singh tidak Sayak dibayar Pencsirs Perkhidmatan tetapi hanya layak dibayar Ganjaran Tam at Perkhidmatan sebagai Pegawai Tauliah Jangka Pendek (TJP).

Secara keseluruhannya, dengan mengambil kira perkhidmatan yang lepas, peiarasan Ganjaran Tamat Perkhidmatan yang telah dibayar kepada beliau adalah berjumlah R5i71,280.00. Kementerian Pertahanan tidak menafikan bahawa Kapten (B) Siukhtiar Singh telah banyak berjasa serta mempunyai retool perkhidmatan yang cemerlang termasuk semasa beliau berkhidmat dengan PDRM. Walau bagaimanapun, semasa beliau menamatkan perkhidmatannya, syarat-syarat perkhidmatan yang berkuatkuasa iianya melayakkan beliau dibayar Ganjaran Tamat Perkhidmatan tanpa Pencen mengikut undang-undang yang berkuatkuasa ketika itu.

Tuan Yang Dipertua,

NO SOALAN : 24

Walaupun begitu, sebagai seorang Veteran *ATM* yang diiktiraf, beliau layak dibantu oleh Kementerian Pertahanan dan Jabatan Hal Ehwal Veteran (JHEV) *ATM*. Kerajaan amat menghargai jasa bakti serta keberanian luar biasa yang ditunjukkan oleh beliau, khususnya dengan penganugerahan *Colonial Police Medal for Gallantry In Action* oleh Kerajaan Britain pada bulan Mei 1957. Beliau juga dianugerahkan Pingat Jasa Kebaktian oleh DYMM Sultan Selangor di atas jasanya.

Sehubungan dengan itu, Kementerian Pertahanan telah mengambil langkah yang proaktif dengan mengemukakan sokongan kepada Kerajaan agar Kapten (B) Mukhtiar Singh dianugerahkan Pingat Keberanian Persekutuan yang setimpal dengan keberanian yang telah ditunjukkan.

PEIETANYAAIM : LIS AH  
DARIPADA i Y.B. DATO' SERI TEOHG KING SING  
(BINTULU)

YAEEKH : 25,,1fj'AfnO

**SOALAN:**

Y.B. DATO' SERS **TIONG** KING SING [ **BINTULU** 3 minta Menteri Pelajaran menyatakan

- (a) sejauh manakah pihak Kementerian berjaya mengurangkan masalah disiplin pelajar dan gengsterism di sekolah-sekolah; dan
- (b) sejauh manakah keharmonian kaum di sekolah-sekolah dapat dipupuk.

**JAWAPAN**

Tuan Yang Di Pertua,

Kementerian Pelajaran Malaysia (KPM) sentiasa memantau gejala salah laku murid terutamanya yang cenderung meiakukan unsur-unsur bersifat jenayah seperti pergaduhan atau pun gangsterisme.

KPM sentiasa memandang serius masalah yang berkaitan dengan disiplin murid dan akan membendung hingga ke peringkat akar umbi agar gejala ini tidak berleluasa. Bagi tujuan itu, KPM sentiasa bekerjasama dengan pihak Polis Diraja Malaysia (PDRM) secara khusus bagi menangani masaiah pergaduhan atau gangsterisme ini.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, kes-kes yang berlaku dalam kawasan sekolah akan diambil tindakan oleh pihak sekolah mengikut Peraturan Disiplin 1957 yang memberi kuasa penuh kepada pengetua dan guru besar untuk

mengambil tindakan yang sewajarnya terhadap murid. Selain daripada penguatkuasaan disiplin, pelbagai pendekatan telah diambil bagi membentasi gejala tidak sihat ini menerusi usaha pencegahan dan pemulihan, antaranya:

- i. penerapan nilai-nilai murni menerusi pengajaran dan pembelajaran (P&P) dalam bilik darjah. Murid-murid sering diperingatkan mengenai keburukan kegiatan tersebut menerusi perhimpunan di sekolah;
- ii. ceramah-ceramah khas mengenai keburukan kegiatan tersebut dengan melibatkan pihak polis dan mengingatkan mereka secara berterusan menerusi perhimpunan mingguan di sekolah. Di samping itu, Kelab Pencegahan Jenayah (KPJ) telah ditubuhkan di sekolah dengan kerjasama Yayasan Pencegahan Jenayah Malaysia (MCPF). KPM sentiasa menjalinkan kerjasama erat bersama pihak PDRM khususnya menerusi program Pegawai Perhubungan Sekolah (PPS) yang sering melawat serta berbincang dengan pihak sekolah bagi mengatasi gejala tersebut;
- iii. perkhidmatan kaunseling di sekolah yang dikenalpasti akan dilakukan secara lebih berfokus kepada permasalahan sosial pelajar. Hukuman keras seperti rotan dan buang sekolah akan dikenakan sebagai usaha akhir bagi menjaga ketenteraman sekolah;
- iv. bagi murid-murid yang dikesan terlibat dengan kegiatan tersebut, pihak sekolah akan menyiasat sejauh mana penglibatan mereka dan dalam kes-kes tertentu bantuan dan pandangan daripada pihak polis akan diminta; dan
- v. sekiranya murid yang terlibat itu mempunyai latar belakang daripada keluarga yang bermasalah, maka kes ini akan dirujuk terus kepada Jabatan Kebajikan Masyarakat untuk tindakan selanjutnya. Walau bagaimanapun, KPM berpandangan ibu bapa dan masyarakat sekeliling juga memainkan peranan penting bagi membantu mengekang gejala negatif ini daripada menuai.

(b) KPM memainkan peranan yang bertams dalam us ah a melahirkan generasi Malaysia yang bersemangat muhibah dan bertoleransi. Oleh itu, Ini telah dilaksanakan secara merentas kurikulum melalui pelbagai program dan projek di pelbagai peringkat pendidikan. Antaranya ialah memperkenalkan berbagai mate: pelajaran yang menjums S^epada pembentukan keharmonian kaum ini seperti mata pelajaran Sejarah, Pendidikan Moral, Pendidikan Islam, Sivik dan Kewarganegaraan. Selain itu, pelbagai aktiviti yang dijalankan oleh pihak sekolah juga dapat . membina kesefahaman dan toleransi antara murid dari pelbagai kaum seperti penglibatan dalam aktiviti berpersatuan, kem-kem perkemahan badan beruniform dan sebagainya.

Selain daripada itu, menerusi Teras Pertama Pelan Induk Pembangunan Pendidikan (PIPP 2006-2010) iaitu Membina Negara Bangsa. Antara usaha bagi memupuk keharmonian kaum secara khusus di sekolah adalah menerusi Rancangan Integrasi Murid Untuk Perpaduan (RIMUP) dan aktiviti kokurikulum di sekolah.



**SOALAN NO. :**

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN**

**RAKYAT**

**PERTANYAAN**

**DARI PAD A**

**TARIKH**

**LISAN**

**TUAN MOHD FIRDAUS BIN JAAFAR [JERAI] 25**

**OKTOBER 2010 (ISNIN)**

**SOALAN :**

**SOALAN:**

**Tuan Mohd Firdaus bin Jaafar [Jerai] minta PERDANA MENTERI**

menyatakan statistik unjuran ekonomi kakitangan Kerajaan rendah, kakitangan swasta, peniaga, petani dan nelayan berdasarkan pertumbuhan 10 peratus ekonomi negara seperti yang diumumkan baru-baru ini.

**CADANGAN JAWAPAN :**

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, pertumbuhan Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) pada suku pertama 2010 adalah sebanyak 10.1 peratus, dan 8.9 peratus pada suku kedua tahun 2010, dengan ini menjadikan pertumbuhan bagi separuh pertama tahun 2010 sebanyak 9.5 peratus berbanding dengan kejatuhan 5.1 peratus bagi tempoh yang sama tahun 2009.

Untuk melihat kesan pertumbuhan ekonomi ke atas kumpulan tertentu seperti kakitangan Kerajaan rendah, kakitangan swasta, peniaga, petani

dan neiyans^cara khusus adaias agsk aukar kerana KF.>NK. adaias rnengukur keseluruhan aktiviti yang berlaku dafam sesebuah ekonomi d a l a r n te m po! i ie rte rrtu.

Bagi penjawat awam, peifumbuhan okonomii cebanyak 9.5 peratus pada oaprrah taEiasi poiiaina 20v^ tklok memberi perubahan secara langang kerana mereka inenerima pendapatan tatap, keeuaii kanaikan gaji fohiman. Kerajaan tidak membuat eebarang penyelarasan gaji dan elaun berdasarkan kedudukan ekonomi jangka pendek. Namun, Kerajaan telah memberi Bantuan Khas sebanyak RM500 kepada penjawat a warn Gred 54 dan ke bawah semasa menyambut Hari Raya Puasa dan RM50G semasa Bajet 2011. Pemberian ini melibatkan kos tambahan kira-kira RM1.9 bilion kepada Kerajaan.

Bagi kakitangan swasta pula, pertumbuhan ekonomi yang menggalakkan dijangka dapat memberi manfaat kepada kehidupan dan kebajikan mereka. Kesemua sektor ekonomi telah berkembang dengan pesat, dengan sektor pembuatan berkembang paling tinggi iaitu sebanyak 16.4 peratus bagi separuh tahun pertama 2010. Perkembangan ini telah membolehkan peningkatan bilangan pekerja dalam sektor ini kepada 959 ribu pada separuh tahun pertama 2010 berbanding dengan 933 ribu bagi tempoh yang sama tahun 2009. Di samping itu, purata upah dalam sektor pembuatan turut meningkat kepada RM6,867 berbanding RM6,108 bagi separuh tahun pertama 2009. Kerancangan pertumbuhan ekonomi juga turut dicerminkan oleh bilangan pendaftaran syarikat baru meningkat dengan ketara kepada 22,669 pada separuh tahun pertama 2010 berbanding 19,750 tempoh yang sama tahun 2009.

Aktiviti yang berkaitan dengan perniagaan, terutamanya perdagangan borong dan runcit serta penjualan kenderaan bermotor telah berkembang pesat sebanyak 8.5 peratus pada separuh tahun pertama 2010 berbanding dengan kejatuhan 0,3 peratus pada separuh tahun pertama tahun 2009. Sehubungan itu, nilai jualan bagi aktiviti tersebut meningkat kepada RM93,742 juta pada separuh tahun pertama berbanding dengan RM83,897 juta pada tempoh yang sama tahun 2009. Jumlah pekerja pula meningkat sebanyak 2.8 peratus kepada 494 ribu berbanding dengan 477.5 ribu.

Bagi kumpulan petani dan nelayan, kesan lonjakan pertumbuhan ekonomi ini turut dirasai dan secara tidak langsung telah meningkatkan pendapatan mereka. Sektor pertanian meningkat sebanyak 4.5 peratus bagi separuh tahun pertama 2010. Para pekebun getah dan sawit telah menikmati harga yang cukup baik. Umpamanya, pada bulan Jun 2010, harga getah meningkat secara ketara kepada RM1,094 bagi satu tan metrik berbanding dengan RM560 bagi satu metrik tan pada bulan yang sama tahun lepas. Demikian juga dengan harga minyak sawit, meningkat kepada RM2,661 bagi satu tan metrik berbanding dengan RM2,429. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, pada bulan September 2010, harga purata getah ialah RM1,983 bagi satu tan metrik, tertinggi sejak 10 tahun yang lalu. Manakala minyak sawit pula ialah RM2,735 bagi satu tan metrik, tertinggi sejak bulan Julai 2008. Hasil pendaratan ikan bagi para nelayan juga meningkat iaitu purata 830 tan metrik sebulan bagi 8 bulan pertama tahun 2010 berbanding dengan 826 tan metrik sebulan untuk tempoh yang sama 2009. Oleh itu, rakyat secara umumnya akan menikmati manfaat hasil daripada lonjakan ekonomi negara ini menerusi penjanaan lebih banyak peluang

pekerjaari dan peluang perniagaan, walaupun ini c.uksr dlukur secara khusus dalam tempoh yang terlalu singkat. Kerajaan sentiasa peka dan prihatin atas status ekonomi rakyat Malaysia dan akan terus menerus mengatur langkah dan strategi untuk meningkatkan taraf ekonomi rakyat selaras dengan hasrat untuk menaikkan pendapatan negara dan meningkatkan kesejahteraan masyarakat.

SOALAN NO: 27

### **PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN: LISAN

DARIPADA: Y.B. TUAN LIANG TECK MENG

TARIKH: 25 OKTOBER 2010

SOALAN:

**Tuan Liang Teck Meng [ Simpang Renggam ]** minta **MENTERI SUMBER MANUSIA** menyatakan pendekatan untuk mengatasi masalah kekurangan pekerja yang dihadapi oleh pengusaha-pengusaha di sektor pertanian.

PR-1233-L39370

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

1. Sektor pertanian merupakan satu daripada lima sektor utama Negara (Sektor Perkhidmatan, Sektor Pembuatan, Sektor Pembinaan, Sektor Perlombongan dan Kuari). Jumlah tenaga kerja di sektor pertanian pada tahun 2008 seramai 330,058 orang pekerja (statistik Jabatan Perangkaan 2008). Manakala jumlah tenaga kerja asing di sektor

pertanian adalah seramai 163,836 orang (sehingga Februari 2010).

2. Terdapat banyak peluang pekerjaan di sektor pertanian terutama bagi kategori pekerja peringkat bawahan (asas) seperti pemetik buah, pekerja am dan lain-lain. Kategori pekerjaan seperti ini kurang diminati untuk diceburi oleh pekerja tempatan disebabkan persekitaran kerja yang dianggap tidak kondusif dan kurang menarik.

3. Bagi mengatasi masalah kekurangan pekerja yang dihadapi oleh pengusaha-pengusaha di sektor pertanian, langkah-langkah berikut telah diambil oleh Kerajaan:

- i. Kerajaan menggalakkan penggunaan teknologi automasi seperti mesin cantas, alat pembungkusan secara mekanikal dan struktur jaring kalis serangga untuk aktiviti pembungkusan buah;
- ii. Menggalakkan pengusaha-pengusaha mempertingkatkan gaji asas yang ditawarkan kepada pekerja mereka agar seiring dengan peningkatan kos sara hidup;
- iii. Menggalakkan pengusaha-pengusaha melaksanakan sistem upah yang dikaitkan dengan produktiviti (*Productivity Linked Wages System - PLWS*). Dasar ini bertujuan untuk menentukan para pekerja dibayar kadar upah yang lebih saksama berdasarkan produktiviti atau penghasilan kerja sebenar dan dalam masa yang sama pihak majikan juga mendapat faedah dalam bentuk penghasilan produk yang lebih tinggi dan berkualiti;
- iv. Menggalakkan pengusaha-pengusaha menggaji pekerja separuh masa bagi memenuhi keperluan semasa; dan
- v. Kerajaan melalui Bajet 2011 telah meluluskan peruntukan berjumlah RM50 juta khusus untuk membiayai pelaksanaan program-program pemilikan rumah kos rendah untuk menampung keperluan para pekerja ladang terutamanya ketika mereka mencapai umur persaraan kelak.

4. Kerajaan berharap pendekatan ini akan dapat mengatasi masalah kekurangan pekerja yang dihadapi oleh pengusaha-pengusaha di sektor pertanian.



PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

DARI PADA : DR. HAJI DZULKEFLY BIN AHMAD

[ KUALA SELANGOR ]

TARIKH : 25 OKTOBER 2010 (ISNIN)

SOALAN :

Dr. Haji Dzulkefly bin Ahmad [Kuala Selangor] minta PERDANA MENTERI menyatakan aspek pengurusan korporat dan tanggungjawab fidusiari kepada rakyat tentang hal kedudukan Dana 1 Malaysia Development Berhad yang didakwa mempunyai pelbagai 'inconsistencies' dalam Laporan Tahunan berakhir Mac 2010 sehingga tidak mahu ditandatangani oleh pihak auditor.

JAWAPAN:

Untuk makluman Yang Berhormat, 1MDB mengamalkan pengurusan tadbir korporat (*corporate governance*) mengikut piawaian global, di mana pihak pengurusan kanan bertanggungjawab kepada Lembaga Pengarah yang mewakili kepentingan pemegang saham. Pihak Pengurusan bersama lembaga 1MDB menjalankan tanggungjawab fidusiari mereka sejajar dengan undang-undang dan peraturan sedia ada di bawah Akta Syarikat 1965.

Sejajar dengan amalan urustadbir yang baik juga, 1MDB kini sedang menjalani proses pengauditan oleh jemaah auditor bertaraf

antarabangsa bagi memastikan penilaian yang bebas dan adil. Penyata kewangan IviDB sedang disediakan dan akan difailkan kepada Sumhanjaya Syarikat Malaysia sebaik sahaja ia disiapkan seperti mana yang ditctapkan undang-undang.





**SULIT**

**PEMBERITAHU PERTANYAAN DEWAN RAKYAT**

**No: 29**

**PERTANYAAN**                  **LISAN**

**DARI PADA**                  **:**                  **DATUK BUNG MOKTAR BIN RADIN**

**[ KINABATANGAN - BN ]**

**TARIKH**                          **:**                  **25 OKTOBER 2010 (ISNIN)**

**SOALAN NO. 29**

**Datuk Bung Moktar Bin Radin [ Kinabatangan - BN ]** minta **MENTERI BELIA DAN SUKAN** menyatakan

- (a) cadangan Kerajaan untuk membina sebuah mini kompleks sukan di daerah Kinabatangan; dan
- (b) perancangan serta *target* dalam melahirkan kelompok belia yang cemerlang bagi setiap daerah di negara ini.

**JAWAPAN**

- (a) Perancangan awal Kementerian Belia dan Sukan untuk membina kompleks sukan mini tidak dapat diteruskan kerana selain kekangan peruntukan kewangan, kompleks ini juga dijangka tidak dapat menampung keperluan kemudahan sukan secara menyeluruh. Sehubungan dengan itu, KBS telah membina gelanggang futsal bagi memberi peluang yang lebih luas kepada orang ramai khususnya golongan muda. Bagi Parlimen Kinabatangan, sebanyak 6 buah Gelanggang Futsal 1 Malaysia telah diperuntukkan di mana 4 telah siap dan 2 lagi dalam pembinaan.
- (b) Pada masa ini, Kementerian berpandukan kepada empat (4) dokumen penting yang menjadi asas kepada proses perencanaan agenda

SOU

r

pembangunan beiiia negara iaitu Dasar Pembangunan Bella Negara G0-7^ Peian Tindakan Pembangunan Belia NasionaS 2004; Akta Pertubuhan Belia dan **Psmangunan Belia** 2007; dan Gagasan ISeifs 1 **Malaysia**. Sehubungan itu, bagi memantapkan lagi perancangan dan usaha untuk melahirkan golongan belia yang cemerlang, pada 1 November 201U, Kementerian dengan kerjasama Unit Pengurusan Prestasi dan Pelaksanaan (PEMAiJD'f \*), -fabaten Pe-rdana Menteri akan melaksanakan MakmaS Trsuisformasi Pembangunan Belia. Makmal ini bertujuan untuk meneroka dimensi baru dalam pembangunan belia dan dijangka dapat memberi manfaat kepada kelompok belia di semua peringkat menerusi perancangan pembangunan belia yang lebih tersusun dan bersepadu.

PEMBERITAHU  
PERTANYAAN DEWAN

LISAN

YB TAN SENG GIAW  
[KEPONG]

ISNIN, 25 OKTOBER 2010 06

[PR-1233-L40603]

RAKYAT, MALAYSIA

**PERTANYAAN DARIPADA**

**TARIKH RUJUKAN SOALAN**

Dr. Tan Seng Giaw [ Kepong ] minta **MENTERI WILAYAH PERSEKUTUAN DAN KESEJAHTERAAN BANDAR** menyatakan bilangan dan peruntukan bagi taman-taman am di Kuala Lumpur. Bagaimana pengurusan dan pembersihan dapat diperbaiki.

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat bagi Kepong, terdapat sebanyak 14 buah taman awam di sekitar bandar raya Kuala Lumpur. Peruntukan untuk tahun 2010 bagi menyelenggara **taman-taman ini adalah** sebanyak **RM10,511,642.40**.

### SOALAN NO: 31

Dewan Bandaraya Kuala Lumpur (DBKL) sentiasa memantau dan memastikan kontraktor-kontraktor yang dilantik menjalankan kerja- kerja penyelenggaraan dan pembersihan dengan mematuhi syarat- syarat kontrak dan spesifikasi yang telah ditetapkan.



Bagi memperbaiki pengurusan dan pembersihan di La man tm amf DBKI bercadang untuk newujjikan pasukan nengumsan bagi setiap tam Art. irnsiskaii terse but a lean bertanggungjawab ke atas keselamatan, keselesaan dan kebersihan unruk rnanfaat pencjunjing tarnsn.

SOALAN NO: 31

PEMBERITAHU PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : YB DATO' HAJI ISMAIL BIN HAJI ABD.  
MUTALLIB

TARIKH : 25 OKTOBER (ISNIN)

SOALAN :

Dato' Haji Ismail bin Haji Abd. Muttaiib [ Maran ] minta PERDANA MENTERI menyatakan bilangan peguam mengikut pecahan kaum di Malaysia yang berkhidmat dengan kerajaan. Berapakah kes yang melibatkan jenayah seperti jenayah kongsi gelap dan jenayah-jenayah lain yang telah dikenakan tindakan.

JAWAPAM: DATO"SERB ilOHAiBEP MAZRI ABDULAZSZ

liiEMTERS DI M@kTAMPERDANA ISIERS

Tuan Yang di-Pertua,

Seramai 1241 orang pegawai undang-undang yang berkhidmat dengan

Kerajaan di Jabatan Feguam Negara, Kementerian dan Jabatan. BiSangan pegawai undang-undang yang berkhidmat dengan Kerajaan mengikut pecahan kaum adaiah seperti yang bertkut:

. ' ■ PpCAHAW iptMGSKyf 8iMm.-.							■ ■ JUiiLAH _ •
SflelssytE		'India	• -Sikh \	^'Sabaftr,'	Saraffafe '	: ■tain-;-' ;'	Latn
1057	89	70	S	8	10	2	

Berkenaan dengan soalan berapakah kes yang melibatkan jenayah seperti jenayah kongsi gelap dan jenayah-jenayah lain yang telah dikenakan tindakan, statistik yang diperoleh daripada Polis Diraja Malaysia (PDRM) menyatakan bahawa seramai 29 orang peguam telah disyaki terlibat dengan pelbagai kes jenayah am sepanjang tahun 2008 sehingga tahun 2010. Siasatan juga dijalankan terhadap pelbagai kes tersebut yang antaranya melibatkan kesalahan menyestai perhimpunan haram, menghasut, mendatangkan kekerasan jenayah bagi tujuan tnencabul dan jenayah am lain di seluruh Negara.

Daripada jumlah tersebut, seorang peguam telah dituduh di Mahkamah atas kesalahan menghasut di bawah Akta Hasutan 1948. PDRM

2

mengesahkan bahawa tiada peguam yang dikenakan tindakan atas kesalahan jenayah kongsi gelap.

Bagi kes jenayah komersil di bawah siasatan PDRM, siasatan telah dijalankan terhadap 290 orang peguam dari tahun 1996 sehingga tahun 2010. Dalam siasatan yang dijalankan, seramai 27 orang peguam telah dituduh di



Mahkamah atas kesalahan pecah amanah, 3 orang peguam telah dituduh atas kesalahan penipuan, 4 orang peguam telah dituduh atas kesalahan pemalsuan dokumen/afidavit dan 1 orang peguam dituduh atas kesalahan lain.

Bagi siasatan kes yang dijalankan oleh Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM), seramai 2 orang peguam telah dihadapkan ke Mahkamah atas kesalahan di bawah seksyen 32 Akta Pencegahan Rasuah 1997 dan subseksyen 11 (b) Akta dari tahun 2006 sehingga tahun 2010.

Statistik yang diperoleh daripada Majlis Peguam Malaysia dari tahun 1981 hingga 2010 juga menunjukkan bahawa seramai 300 orang peguam telah dibatalkan kelayakannya sebagai peguam bela dan peguam cara oleh Lembaga Tatatertib Peguam khususnya bagi peguam yang melakukan kesalahan membabitkan penyalahgunaan wang anak guam (*monetary dishonesty*).

Sekian, terima kasih.

PERTAMAYA  
RAJA

S  
TARIKH MCY  
A  
SOALAN  
N

PESIBERSTAKUAS-J

PERTAMAYAAN DEW AM  
RAKYAT,, MALAYSIA

DR. RYAAfi E-3ATTA BIM MD ROPYJ (KUALA KRAE)  
2s/YAoif)i *mum*

32

**DR. MOHD HATTA** [31N MB RAIMIL! | KUALA KRAI ] minta **MENTERI** PERDAGANGAN  
DALAftii NEGERI, KOPERASI DAN KEPENGGUNAAN menyatakan

- (a) sama ada Kerajaan bersedia menimbang permintaan rakyat bagi menurunkan semula harga barangan keperluan harian seperti gula dan bahan bakar petrol dan gas memasak; dan
- (b) Kerajaan akan melakukan sebarang kenaikan lagi sepanjang tempoh berbaki tahun ini.

## JAWAPAN

Tuan Yang Dipertua,

- a) Kerajaan boleh menimbang permintaan rakyat bagi menurunkan semula harga barangan keperluan harian yang bergantung kepada penurunan harga komoditi tersebut di pasaran dunia. Harga komoditi ditentukan oleh kuasa pasaran dunia ;dan

pada masa ini juga, Kerajaan masih memantau harga pasaran komoditi dunia dari semasa ke semasa. Oleh yang demikian, rakyat negara ini sepatutnya bersedia untuk menerima hakikat bahawa sekiranya harga komoditi tertentu menunjukkan *trend* menaik, maka secara tidak langsung harga akan naik. Begitu juga sebaliknya, jika *trend* menurun, maka harga akan di turunkan.

### **PEMBRITAHU PERTANYAAN DEWAN RAKYAT P E**

**RTAMYAAH** : **LISAN**  
**PAFiSPADA** : **YJci TUAN HAJI NASHARf. (DIF-.! BEN MAI' ISA**  
**(BArMOK)**  
**TARBJH** ■ : **JS/EAJOIO**

#### **SOALAN:**

**Y.EL TUAN HAJI NASHARUDIN BIN MAT ISA [ BACHOK ]** minta Menteri Pelajaran menyatakan jumlah keseluruhan dana mengikut tahun (2005 hingga 2009) yang diminta oleh sekolah-sekolah di Malaysia bagi menganjurkan program di luar bilik darjah.

#### **JAWAPAM**

Tuan Yang Di Pertua,

Kementerian Pelajaran Malaysia (KPM) menyedari kepentingan perkembangan individu secara holistik dalam melahirkan modal insan yang seimbang dan berkualiti. Justeru, KPM tetap menumpukan perhatian terhadap pelaksanaan program luar bilik darjah yang mampu menyeimbangkan perkembangan individu bukan sekadar perkembangan kognitif individu semata-mata.

Bagi menggalakkan pelaksanaan aktiviti kokurikulum, KPM menyalurkan peruntukan melalui Bantuan Kokurikulum ke Sekolah (BKK), yang mana semua murid di sekolah Kerajaan dan sekolah bantuan Kerajaan layak mendapat bantuan ini. Kadar bagi bantuan ke sekolah rendah adalah mengikut julat enrolmen murid iaitu dalam purata

RM10.00 seorang dalam setahun. Manakala bagi sekolah menengah, kadar yang diberikan bagi seorang murid ialah

RM12.00 setahun. Selain itu, KPM juga menyediakan peruntukan Bantuan Pakaian Seragam Pasukan Beruniform (BPS) kepada murid Tahun 4 hingga Tahun 6 di sekolah rendah dan semua peringkat sekolah menengah daripada keluarga berpendapatan rendah sebanyak RM100.00 bagi setiap dua tahun.

MO. AUP : 34

MO. AUP : ly

P EMBER! "FA ir 1 LI A M PERT AMY A API BAGI JAWAB  
LJSAW  
DEWAR RARYAT  
LiSAN

PERTANYAAW

TUAN WONG HO LENQ I SSBU ]

DARJPADA

29 OKTOBER 2010

TARBKH

3024

SOALAN;  
RUJUKAN

Tuan Wong Ho Lemg | SSbu | minta S1ENTERS DALASI NEGERI menyatakan langkah-langkah yang telah diambil bagi memperbaiki keadaan keselamatan di Sarawak, terutamanya di Kuching, Sibul, Bintulu dan Miri. Apakah langkah-langkah yang menampakkam hasil dalam usaha memerangi jenayah di Sarawak.

## JAWAPAN

Tuan Yang Dipertua,

Saya mengucapkan terima kasih kepada Yang Berhormat SibU yang mengemukakan pertanyaan.

Tuan Yang Dipertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat dan Dewan yang mulia ini, keadaan keselamatan di Negeri Sarawak secara keseluruhannya adalah aman dan terkawal. Ini boleh dilihat berdasarkan kepada kadar jenayah indeks bagi seluruh negeri Sarawak yang menunjukkan penurunan sebanyak -136 kes bagi tempoh Januari hingga Ogos tahun 2010 berbanding tempoh yang sama tahun 2009. Kadar penyelesaian kes yang dicatatkan ialah sebanyak 47.38% di mana daripada 8,938 kes yang disiasat, sebanyak 4,235 kes berjaya diselesaikan oleh pihak polis.

~V>i r) \*\*■ V/ /n r\* \* # /> fe-t-i i i  
I i C3i iy LvipvAi iUc4,

Pada dasarnya, pihak polis telah melaksanakan pendekatan-pendekatan berikut bagi memerangi jenayah terutama sekali di bandaraya besar seperti Kuching, SibU, BintuEu dan Miri. Langkah-larsgkah yang telah diambil adalah seperti berikut:

- 1) meringkaskan tindakan kepolisian berasaskan risikan;
- 2) meningkatkan kehadiran pihak polis khususnya di kawasan-kawasan 'hot spot';
- 3) melaksanakan operasi - bersepadu dan serbuan secara berterusan berasaskan kepada maklumat yang diperolehi;
- 4) meningkatkan keupayaan PDRM menggunakan teknologi terkini secara berterusan;
- 5) menggalakkan sokongan dan kerjasama masyarakat untuk mengesan dan mencegah jenayah; dan
- 6) memperbetulkan persepsi masyarakat setempat mengenai keadaan keselamatan di Sarawak.

Tuan Yang Dipertua,

Keberkesanan dasar yang dilaksanakan ini boleh dilihat daripada kejayaan pihak Polis Kontinjen Sarawak dalam menurunkan kadar jenayah jalanan di Sarawak sebanyak -15.09% bagi tempoh bulan Januari hingga Ogos tahun 2010 berbanding tempoh yang sama pada tahun 2009.

*pmmEmrrj, m ^yatasyy*

DEWAM PIAICYAT, [MALAYSBA

PERYAIYYAAIL

LS8AY

DARIIIFAOA

DATO<sup>s</sup> SB RAH Pi? ALII FAB ill ilAS 2S.1O.201©

YAWASAM

psrtin)

TARIKH

3i

MO,, SOALAM

**BATTO\*** IBRAHSiS AL1 *mint@* Iff **ENTER! PERDAGAWGAN**  
AMTARABAMGSA DAW 2MDUSTRB menyata&can jumlah  
kesnasykan p©Sabyr asing bags **fahun** 2009 dan 2010 sehingga 3©  
**September 2©1©. Sejaoh maoakah kemasykan 'Peiafoyr Asing"**  
**seimseeijak 'Dasar LiberalisasP dlperkenalkars dan diSaksanakan.**  
ApakaGi benar **Oasar TSndakan AfenmatSff** (Affirmative Action}  
m@mbanfu **kaum** IBymipyfera seperti DEB menjadi **penghaSaog**  
**kepada** pelabur asing.





Jawapan:

Tuan Yang Dipertua,

Bagi tahun 2009, sejumlah 766 projek perkilangan telah diluluskan dengan nilai peiaburan sebanyak RM32.6 bilion. Daripada jumlah tersebut, RM22.1 bilion (67.8%) merupakan pefaburan langsung asing (FDi) manakala RM10.5 bilion (32.2%) adalah peiaburan domestik (DDI).

Bagi tempoh Januari-Ogos 2010 pula, sejumlah 619 projek perkilangan telah diluluskan dengan nilai peiaburan sebanyak RM19.0 bilion. Daripada jumlah tersebut, RM11.5 bilion (60.5%) merupakan FDI dan RM7.5 bilion (39.5%) merupakan DDI.

Tuan Yang Di Pertua,

Sektor perkilangan telah mula diliberalisasi pada tahun 1998 di mana pelabur asing dibenarkan untuk memegang ekuiti 100% di dalam svarikat perkilangan.

Seiak Dasar Liberalisasi tersebut diperkenalkan, tren peiaburan asing telah menunjukkan peningkatan di mana pada tahun 1998, jumlah FDI adalah sebanyak RM13.1 bilion.

*mmmksM* pada taMi 1§|l©:: jymlialii , . telaSi mempgkat



- infrastruktur dan prasarana yang baik dan berteknologi tinggi seperti Zon Perindustrian Bebas dan Koridor Pembangunan Wilayah yang menyediakan pelbagai insentif menarik kepada para peiabur;
- ® insentif pelaburan dalam bentuk fiskal dan bukan fiskal yang menarik serta cukai korporat pada kadar 25 peratus yang kompetitif:
- prosedur dan dasar pengambilan pegawai dagang yang diliberalisasi dan dipermudahkan:
- penambahbaikan sistem penvampaian Keraiaan di semua peringkat yang membolehkan para peiabur mendapatkan kelulusan-kelulusan berkaitan dalam 'real time'<sup>m</sup>,
- iaringan telekomunikasi seperti wireless dan broadband yang stabil dan efektif: dan

wy<sup>Qo</sup>}ga<sup>^</sup>jriolijji\_jpem^affaary^yaiig terelaii . saS<sup>rill</sup> di aotara  
Pjgaran daBamani dan fuaragi di mana setlap satu P<sup>g</sup>lycteETica  
peotymbyiiayTj masgng-eiMsmCjU

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN  
DEWAN RAKYAT**

**PERTANYAAN  
DARIPADA**

**BAGI JAWAB LISAN  
DATO' DR. HAJI MOHD  
HAYATI BIN OTHMAN [  
PENDANG ]**

**TARIKH**

**25 OKTOBER 2010**

**SOALAN**

**36**

Dato' Dr. Haji Mohd Hayati Bin Othman [ Pendang ] minta Menteri Pengangkutan menyatakan apakah jenis dan bentuk perbelanjaan yang telah dibuat semasa kenaikan minyak yang melibatkan penjimatan wang negara sebanyak RM4.4 billion khususnya kepada prasarana pengangkutan awam negara, di mana ia dibelanjakan dan apakah jenis projek serta berapa jumlah perbelanjaan setakat ini.

**JAWAPAN**

Tuan Yang Dipertua,

Berikutan kenaikan harga bahan api di seluruh dunia pada tahun 2006, Kerajaan telah menaikkan harga bahan api bagi menjimatkan perbelanjaan subsidi bahan api yang terpaksa ditanggung oleh Kerajaan. Kerajaan pada masa yang sama telah mengumumkan penubuhan Jawatankuasa Kabinet Mengenai Pengangkutan Awam (JKKMPA) dan Tabung Kumpulan Wang Amanah Pengangkutan Awam (KWAPA). JKKMPA ini berfungsi untuk merangka strategi perancangan pengangkutan nasional dan menetapkan dasar serta tatacara berhubung pengendalian dana KWAPA tersebut.

Jenis dan bentuk perbelanjaan dana KWAPA adalah dari segi kemudahan geran dan pinjaman yang diberikan untuk penambahbaikan sistem pengangkutan awam di Malaysia. Peruntukan dana KWAPA diberikan secara tahunan di mana RM50

juta

**Soalan No: 38**

telah diperuntukkan pada tahun 2006, RM569 juta pada tahun 2007 dan RM250 juta pada tahun 2009. Sebanyak RM567 juta telah disalurkan kepada projek-projek prasarana pengangkutan awam termasuk terminal pengangkutan, kajian pelan induk pengangkutan awam dan pembelian pelbagai jenis *rolling stock* keretapi. Penyaluran dana ini adalah di bawah bidang kuasa Kementerian Kewangan.

**PERTANYAAN**



SJ.B/(30)

**PEMBERITAHU PERTANYAAN DEWAN RAKYAT,  
MALAYSIA**

**DARIPADA**                      **TUAN ABDULLAH SANI BIN ABDUL HAMID  
(KUALA LANGAT)**

**PERTANYAAN**                **LISAN**

**TARIKH**                      **25.10.2010**



Tuan Abdullah Sani bin Abdul Hamid (Kuala Langat) minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan kutipan potongan KWSP terhadap pekerja-pekerja asing supaya dapat mengawal aliran wang keluar daripada negara ini, di samping dapat mengawal pekerja tanpa izin.

**JAWAPAN:**

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Yang Berhormat, pekerja warganegara asing tidak diwajibkan untuk mencarum di bawah skim KWSP. Namun demikian, mereka boleh memilih untuk mencarum secara sukarela. Bagi mereka yang memilih untuk mencarum, kadar caruman untuk bahagian majikan hanyalah RM 5.00 sahaja, sebulan. Setakat 31 Disember 2009, bilangan warganegara asing yang memilih untuk mencarum ialah seramai 226,906 orang dengan jumlah simpanan

RM749 juta. Daripada jumlah tersebut, hanya 5,706 atau 2.5% sahaja yang aktif mencarum iaitu yang mencarum sekurang-kurangnya 1 buian daisro IffEitjn 2009.

Pekerja warganegara asing tidak diwajibkan menyisihkan wang kerana masalah perantadbiran terutamanya bagi pekerja asing yang berpendapatan rendah. KWSP merupakan skim simpanan untuk persaraan yang bersifat simpanan jangka masa panjang sedangkan pekerja asing khususnya yang berpendapatan rendah yang berkerja di negara ini adalah untuk tempoh masa yang singkat (dua hingga tiga tahun) dan selepas itu mereka akan kembali ke negara asal mereka. Sebelum meninggalkan negara, mereka akan memohon untuk mengeluarkan kesemua simpanan masing-masing di bawah Skim Pengeluaran Meninggalkan Negara.

Selaras dengan dasar skim simpanan jangka masa panjang oleh KWSP, cadangan seperti mewajibkan pekerja warganegara asing mencarum kepada KWSP bukanlah langkah sesuai untuk mengurangkan pengaliran keluar wang dari negara ini ataupun untuk mengawal kemasukan pekerja tanpa izin.



PEMBER1TAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

DARIPADA PERTANYAAN TARIKH	JAWAB LISAN Y.B. TUAN AMRAN BIN AB GHANI 25 OKTOBER 2010(SNIN)
----------------------------------	--

SOALAN :

Tuan Amran bin Ab Ghani (Tanah Merah) minta **PERDANA MENTERI** menyatakan mengapakah kos sewaan Putrajaya Holdings semakin meningkat dan apakah Kerajaan tidak bercadang untuk membeli Putrajaya untuk dijadikan hak milik Kerajaan.

JAWAPAN:

Pembangunan bangunan pejabat-pejabat Kerajaan di Putrajaya adalah secara penswastan melalui kaedah bina, pajak dan pindah (*build-lease-transfer*). Melalui kaedah ini, Putrajaya Holdings menggunakan pembiayaan sendiri untuk membina pejabat-pejabat Kerajaan secara berperingkat dan Kerajaan membayar sewa pajakan bangunan tersebut dalam tempoh konsesi selama 25 tahun dengan kadar bayaran bulanan yang telah ditetapkan iaitu bermula dengan RM2.50 sekaki persegi berdasarkan parameter kewangan yang munasabah. Pada akhir tempoh konsesi, bangunan-bangunan ini akan dipindahkan kepada Kerajaan tanpa sebarang bayaran.

Boat masa ihi, l -x-rajaan tiatia rahcangay umuk membeii dan menjadikan bangunan-bangunan tersebut hak rnitik Kerajaan kerana ia melibatkan

perbelanjaan yang besar. Bangunan-bangunan tersebut akan diserahkan kepada Kerajaan pada akhir tempoh konsesi.

NO. AUP

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN  
DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : DR. RAMASAMY A/L PALANISAMY  
[ BATU KAWAN ]

TARIKH : 25 OKTOBER 2010

RUJUKAN : 3025

SOALAN:

Dr. Ramasamy a/l Palanisamy [ Batu Kawan ] minta MENTERI DALAM NEGERI menyatakan mengapakah pihak polis sengaja menangkap dan menahan remaja-remaja terutamanya remaja India di lokap balai untuk sementara waktu semasa cuti perayaan di mana

tindakan sebegini mendatangkan masalah seperti kehilangan pekerjaan kepada remaja-remaja ini.

JAWAPAN

Tuan Yang Dipertua,

Saya mengucapkan terima kasih kepada Ahli Yang Berhormat Batu Kawan yang rnengemuhakan pertanyaah.

Untuk makluman Ahli-ahli Yang Berhormat dan dewan yang mulia ini, dakwaan Ahli Yang Berhormat bahawa pihak polis sengaja menahan dan menangkap remaja-remaja terutamanya remaja India semasa cuti perayaan adalah tidak benar dan berbentuk spekulatif. PDRM sebagai sebuah pasukan keselamatan dan penguatkuasaan undang- undang sentiasa melaksanakan tugas dan tanggungjawab tanpa mengira bangsa, agama dan status seseorang itu.

! uan Yang Dipertua,

Sekiranya ada mana-mana pihak yang ditangkap oleh pihak polis semasa musim perayaan, ia berlaku secara kebetulan kerana kebanyakan kes-kes jenayah terutamanya jenayah harta benda kerap berlaku pada musim tersebut. Dalam ha l ini, pihak polis tidak bersikap diskriminasi atau menyasarkan mana-mana individu atau

musim-musim tsrtentu untuk membuat tangkapan dan penshanan  
seperti yang didakwa oleh Ahli Yang Berhormat. NO. SOALAN :40

PEMBER1TAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : YB TUAN TONY PUA KIAM WEE

[ PETALING JAYA UTARA]

TARIKH : 25 OKTOBER 2010

SOALAN :

Tuan Tony Pua Kiam Wee [ Petaling Jay a Utara ] minta PERDANA MENTERI menyatakan sama ada tafsiran 1 Malaysia dalam Pelan Transformasi Kerajaan yang mengharap supaya rakyat Malaysia menganggap sendiri sebagai Malaysia First dan kaum, agama, kelas dan kawasan kemudian akan dikekalkan dan apakah langkah yang akan diambil supaya semua termasuk Menteri-Menteri memahami tafsiran ini.

*JAWAPAM:*

Tuan Yang; rSi-Pertua,

Sebelum sesuatu dasar atau konsep diperkenalkan oleh Kerajaan, Kerajaan telah mengkaji dan membuat pertimbangan yang mendalam bagi memastikan dasar tersebut benar-benar boleh dilaksanakan dan demi kepentingan rakyat. Sehubungan itu, persoalan sama ada konsep berkenaan kekal atau tidak adalah tidak timbul sama sekali. Apa yang harus dilakukan oleh semua pihak adalah sama-sama berganding bahu bagi memastikan dasar dan konsep berkenaan dapat dilaksanakan dengan baik supaya rakyat mendapat manfaat daripadanya.

Sekian, terima kasih.



PEMBERITAHUAN PERTANYAAN  
DEWAN NEGARA

PERTANYAAN	BAGI JAWAB LISAN
DARIPADA	TUAN WEE CHOO KEONG (WANGSA MAJU)
TARIKH	25 OKTOBER 2010
SOALAN	41

Tuan Wee Choo Keong [Wangsa Maju] minta **MENTERI PENGANGKUTAN** menyatakan kedudukan pembayaran cukai lapangan terbang AirAsia dan oleh sebab banyak perkhidmatan tambang murah di kebanyakan negara telah “bankrupt” termasuk di Amerika Syarikat, India dan baru-baru ini di Hong Kong yang melibatkan ‘Oasis’. Apakah langkah yang diambil untuk menjamin pengguna yang telah membeli tiket AirAsia lebih awal akan berlepas dan tiba pada tarikh dan waktu sebagaimana yang ditetapkan.

**JAWAPAN:**

Tuan Yang Di Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat Wangsa Maju, setakat bulan September 2010, AirAsia tiada hutang tertunggak dengan Malaysia Airports Holding Berhad (MAHB).

Berhubung persoalan langkah yang diambil untuk menjamin pengguna yang telah membeli tiket AirAsia lebih awal akan berlepas dan tiba pada tarikh dan waktu sebagaimana yang ditetapkan, adalah dimaklumkan bahawa sehingga kini tiada

sebarang negara yang mempunyai mekanisme khusus bagi memberi jaminan bagi semua *advance booking* tiket penerbangan yang dilakukan oleh penumpang.

Sungguhpun begitu, antara langkah yang diambil oleh AirAsia bagi memastikan hak penumpang yang telah membeli *advanced booking* tiket adalah seperti berikut:

- (i) Semua penumpang yang telah membeli tiket penerbangan AirAsia akan menjadi *creditor* bagi syarikat AirAsia sama seperti pembekal perkhidmatan kepada AirAsia yang lain;
- (ii) Sekiranya penumpang membeli tiket penerbangan melalui kad kredit, mereka adalah dilindungi oleh pihak bank pemberi kredit tersebut;
- (iii) Penumpang diberi opsyen untuk mendapatkan insurans perjalanan bagi jaminan untuk sebarang kemungkinan; dan
- (iv) Sekiranya AirAsia berhadapan dengan kemungkinan situasi mufliis, semua aset AirAsia akan dibekukan dan akan ditadbir oleh pemegang amanah yang dilantik. Dalam hubungan ini, penumpang boleh mengemukakan tuntutan pengembalian wang harga tiket daripada pemegang amanah ini.



PEMBERITAHU PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN DARIPADA	LISAN Y.B. PUAN TERESA KOK SUH SIM (SEPUTEH)
TARIKH	<b>25.10.2010</b>

SOALAN:

Y.B. PUAN TERESA KOK SUH SIM [ SEPUTEH ] minta Menteri Pelajaran menyatakan markah yang melayakkan seorang pelajar untuk mendapat markah A, B, C, D dalam setiap subjek dalam Peperiksaan SPM pada tahun 2009. Kenapakah Kementerian masih membenarkan pelajar yang gagal dalam SRP untuk terus masuk ke Tingkatan 4 dalam sekolah menengah dan bukan menghantar golongan pelajar lemah ini untuk program latihan khas.

JAWAPAN

Tuan Yang Di Pertua,

Kementerian Pelajaran Malaysia (KPM) melalui Lembaga Peperiksaan mempunyai kaedah tertentu yang diguna pakai di peringkat antarabangsa pada masa ini bagi penentuan gred dan markah sempadan (*standard fixing*). Ini adalah bertujuan untuk menjamin kualiti keputusan semua jenis peperiksaan awam yang dijalankan pada setiap tahun. Antara kaedah-kaedah tersebut adalah berdasarkan kaedah statistik bagi melihat trend pencapaian setara calon-calon tersebut. Selain daripada itu, penentuan juga berdasarkan laporan daripada pembina item (penggubal soalan) dan juga pemeriksa kertas-kertas jawapan. Dalam hal ini juga, pakar-pakar pentaksiran dari luar negara turut dipanggil untuk memastikan kaedah yang dilaksanakan diperakui dan diiktiraf di

peringkat antarabangsa. ArrirJan ini telah digunapakai oleh pihak Lembaga Peperiksaan sejak dahulu hingga kini.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, markah sempadan dan markah mentah calon ad a la h dikawal mengikut Akta Pendidikan 1996 di bawah Peraturan-Peraturan Pendidikan (Penilaian dan Peperiksaan).

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, tujuan Penilaian Menengah Rendah (PMR) diadakan bukanlah untuk menentukan seseorang murid itu lulus atau gagal, sebaliknya ia adalah bertujuan untuk melaporkan tahap penguasaan murid-murid dalam pembelajaran. Ini adalah sejajar dengan dasar kerajaan dalam menyediakan pendidikan universal selama 11 tahun kepada murid-murid.

Rjm 36

SOALAN NO: 43

### **PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN: LISAN

DARIPADA: Y.B. GOBALAKRISHAN A/L NAGAPAN

TARIKH: 25 OKTOBER 2010

SOALAN:

**Gobalakrishan a/l Nagapan [ Padang Serai ]** minta **MENTERI SUMBER MANUSIA** menyatakan adakah **sebarang langkah telah dirangka oleh Kementerian** untuk memastikan kadar pengambilan tenaga kerja asing dapat dikurangkan. Apakah **langkah Kerajaan** bagi menggalakkan warganegara Malaysia menggantikan kerja-kerja

yang majoritinya dipenuhi oleh warga asing seperti dalam industri pembinaan, buruh, perkilangan dan sebagainya.

PR-1233-L41114

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Dewan Yang Mulia, Gunatenaga di Malaysia telah mencapai tahap "*Full Employment*". Ini kerana kadar pengangguran di Malaysia hanya sebanyak 3.1% iaitu bersamaan seramai 362,100 orang yang sedang menanggur (sehingga Ogos 2010) . Malaysia terpaksa menggunakan tenaga kerja asing dan pada masa kini 1.8 juta pekerja asing bekerja di Malaysia.
2. Kerajaan secara dasamya komited untuk mengurangkan kebergantungan negara terhadap tenaga kerja asing. Kerajaan sentiasa melihat bahawa keperluan pekerja asing di Malaysia adalah bersifat sementara.
3. Bagi mengurangkan kebergantungan kepada tenaga pekerja asing, Kerajaan telah merangka beberapa langkah jangka pendek dan jangka panjang seperti berikut:
  - i. L'i sektor perladangan, Kerajaan menggalakkan penggunaan teknologi automasi seperti mesin cantas, alat pembungkusan secara mekanikal dan struktur jaring kalis serangga untuk aktiviti pembungkusan buah.
  - ii. Di sektor perkhidmatan, penggunaan mesin mencuci pinggan mangkuk di restoran dan sistem *self service* di restoran dan pam minyak telah dapat mengurangkan tenaga kerja;
  - iii. Di sektor pembinaan, penggunaan teknologi berasaskan *Industrial Building System* (IBC) digalakkan bagi mengurangkan kebergantungan terhadap tenaga buruh;
  - iv. KSM melalui Jabatan Tenaga Kerja (JTK) mengadakan rundingan dengan majikan supaya bayaran upah yang lebih tinggi dan lain- lain kemudahan ditawarkan kepada pekerja sebagai tarikan kepada pekerja tempatan.;
  - v. Penempatan industri pembuatan dan perkilangan di kawasan- kawasan dimana ramai tenaga kerja seperti di luar bandar bagi mengatasi masalah kekurangan pekerja dalam sektor perkilangan dan pembuatan;

- vi. Terdapat 6.973 juta *latent workforce* (sehingga Ogos 2010) yang terdiri daripada golongan suri rumah, ibu tunggal, pesara, orang kurang upaya dan pelajar institusi pengajian tinggi yang boleh bekerja secara separa masa. Majikan digalakkan untuk mengambil *latent workforce* bagi memberi peluang pekerjaan serta mengurangkan kebergantungan terhadap pekerja asing;
  - vii. Membekukan pengambilan pekerja asing dalam sektor perkhidmatan kecuali dalam sub-sektor tukang masak, pekerja pembersihan, pencucian dan pekerja resort peranginan; dan
  - viii. Kos penggajian pekerja asing dinaikkan dimana Levi pekerja asing dibayar oleh majikan.
4. Bagi menggalakkan warganegara Malaysia menggantikan kerja-kerja yang majoritinya dipenuhi oleh warga asing, tindakan berikut telah diambil:
- z. Mengadakan Program Penempatan Pekerjaan (3P) di tempat-tempat dimana ramai tenaga kerja yang boleh didaftar dan ditemuduga oleh majikan-majikan yang menyertai program 3P;
  - ii. Menarik minat golongan *latent workforce* seramai 6.973 juta (sehingga Ogos 2010) yang terdiri daripada golongan suri rumah, ibu tunggal, pesara, orang kurang upaya dan pelajar institusi pengajian tinggi supaya bekerja secara separa masa (*part time*) mengikut kesesuaian masa masing-masing;
  - iii. Penubuhan Pusat Asuhan Kanak-Kanak (PAKK) bagi memberi peluang kepada ibu-ibu yang mempunyai anak kecil keluar bekerja dan anak diletakkan untuk dijaga di PAKK; dan
  - iv. Memperkenalkan program-program untuk menjayakan Dasar Pendapatan Tinggi (*High Income Policy*) bagi meningkatkan penyertaan tenaga kerja tempatan dalam sektor-sektor utama yang menawarkan pendapatan yang lebih tinggi.

Tuan Yang Di Pertua,

5. Untuk makluman Dewan Yang Mulia ini, Kerajaan akan menubuhkan Perbadanan Bakat (*Talent Corporation*) pada awal tahun 2011 untuk menarik, memotivasi dan mengekalkan modal insane yang berkemahiran dari dalam dan luar Negara.